第十二屆新亞青年學人計劃



簡介

本計劃旨在鼓勵本院同學了解書院的使命及精神,獲得全人發展,成為一 個了解當代社會並具備領導才能的年青人。獲選同學有機會參與本地/境 外歷史考察活動、一系列溝通及表達技巧培訓、文史哲藝術工作坊及各類 書院活動,同學亦有機會擔任書院大型活動司儀及參與書院會議,作為書 院對外對內的溝通橋樑。完成計劃及表現良好的同學,將獲冠以新亞青年 學人名銜、獲頒發證書及獎學金以示鼓勵。

參加資格

- 歡迎所有新亞學生申請。如報名情況踴躍,名額將優先給予非 2024/25 年度畢業的同學
- 對推廣新亞書院及文史哲藝術活動感興趣
- ・2024 年 8 月 24 日至 2025 年 4 月期間不能同時參加離港逾一個月或以上之海外交流計劃/交換生計劃
- 2024 年 8 月 24 日至 2025 年 4 月期間**不能同時參加兩星期以上之校外實習**

成為新亞青年學人的使命

- 代表新亞書院出席各類型活動
- 作為書院與老師、學生、校董、校友及校外友好之溝通橋樑
- 展示新亞精神

暫定活動時間表

2024年3月28日 截止報名 2024年4月下旬 而試

交職典禮(2024/25) 2024年10月

2024年9月至2025年4月 (1)參與各項培訓課程,如表達及演講技巧訓練、文史哲藝術工作坊、

參與書院會議、擔任書院活動之司儀及代表等。

(2)籌劃一項校園活動,內容為推廣中華文化或新亞書院

2025年10月 交職典禮(2025/26)

遴選準則 獎勵方式 • 參與多元化工作坊,自我增值 • 了解新亞書院的辦學宗旨 • 熱愛中國文化 • 參與歷史考察,拓闊視野 • 樂於與人溝通及服務社群 • 擔任書院大型活動司儀 • 有機會出席書院內部會議 • 具白信及領導才能 • 具責任感 • 冠以新亞青年學人名銜 * • 讚書 * • 獎學金 * * 完成計劃及表現良好者

參加方法

- 報名日期由即日至三月二十八日(星期四)止
- 同學需填寫申請表,並電郵至 amyyip@cuhk.edu.hk
- 潾骥結果將於五月公佈



参加歷史考察



參與工作坊



擔任書院活動代表或司儀/策劃活動



參與文史哲藝術活動



參與各類型新亞書院活動/作為書院對外對內之溝通橋樑



第十二屆新亞青年學人計劃 申請表

個人資料(必須全部填寫)			
姓名(英文):			
(中文):		請貼上近照	
性 別:	_		
出 生 日 期:(年)(月)(日)			
學生證號碼:			
學系(全寫):			
年 級:			
預計畢業年份:			
電話(手提):			
(住宅):			
電 郵:			
通 訊 地 址:			
	_		
自我介紹/参加計劃原因(不少於150字)*:			

	簡介	年/月/日 (如有)
興趣/專長		
曾參與之 中國文化活動		
曾獲獎項/獎學金		
(於中大就讀期間)		
其他課外活動		
六 [四於/ [7日對]		
累計績點 (Cumulative GPA)		
		1

#如上述空位不敷應用,可另紙書寫。

查詢

葉穎華女士 Ms. Amy Yip

電話:3943-1619

電郵: amyyip@cuhk.edu.hk

辦公時間:8:45am - 1:00pm、2:00pm - 5:30pm (星期一至四)

8:45am - 1:00pm、2:00pm - 5:45pm (星期五)

New Asia Young Scholars Scheme 2024/25



Introduction

This scheme aims to deepen students' understanding of College history and spirit, and empower them to become responsible individuals towards society as well as equip them with qualities that contemporary intellectuals and leaders should possess.

Selected students would have chances to participate in local/non-local historical trips, and are expected to participate in a series of training programme, such as training on communication skills, different kinds of workshops and various College activities. Students having fulfilled the requirements and with

outstanding performance will be named as "New Asia Young Scholars", as well as receive a certificate and a scholarship from the College.

Requirements

- We welcome all New Asia students to apply. Preference will be given to non-graduating students in 2024/25
- Participants should be eager to promote college culture and interested in Chinese Culture
- During the programme period (24/8/2024-30/4/2025), participants are **not expected** to join any students exchange programme leaving Hong Kong for **more than one month**
- During the programme period (24/8/2024-30/4/2025), participants are **not expected** to join any off-campus internship programme for **more than two weeks**

Mission of New Asia Young Scholars

- Representing New Asia College to attend various types of activities
- As a bridge between teachers, students, Trustees, alumni and friends
- Showing the New Asia Spirit

Tentative Schedule

28 Mar 2024 Application deadline

Late Apr 2024 Interview

Oct 2024 Inauguration (2024/25)

Sept 2024 to Apr 2025 (1) To participate in a series of training programs, such as training on

communication skills, different kinds of workshops and various College activities (2) To organise a campus event which is promoting Chinese Culture **or** NA College

Oct 2025 Inauguration (2025/26)

Selection Criteria	Awards
- Understanding of College history and spirit	- Participate in a series of training programmes
- Enthusiastic about Chinese Culture	- Participant in historical trips
- Be willing to communicate with people and	- Served as the emcee for College functions
serve the community	- Attend the college internal meeting if possible
- Have self-confidence and leadership ability	- Named as "New Asia Young Scholars" *
- Have a strong sense of responsibility	- A certificate *
	- A scholarship from the College *
	*Having fulfilled the requirements and with outstanding performance

How to Apply

- The application deadline is **Thursday**, 28 March 2024
- Students are required to fill in the application form and send the completed form via email to amyyip@cuhk.edu.hk
- The results will be announced in May

Joining historical trips



Attending workshops



Serving as the emcee for College functions / Organising events



Participating in a series of Chinese Culture workshops



Participating in various College activities /As a bridge between teachers, students, trustees, alumni and friends



New Asia Young Scholars Scheme 2024/25 Application form

Personal data (All Mandatory)		l
Name (English):		
(Chinese):	Please affix your recent photo here	
Nationality:		
Gender:		
Date of Birth:		
Student ID:		
Department:		
Year :		
Expected Year of Graduation:		
Contact No.:		
E-mail:		
Residential Address:		
Self-introduction / Reason for apply (at least 150 words)*:		

	Details	Year/Month/Day (if any)
Hobbies / Specialty		```
Chinese Cultural Activities participated		
Awards / Scholarships received		
(In CUHK)		
Other Extra-curricular Activities		
Cumulative GPA		
Cumulative Of 11		

[#] Please attach separate sheet(s) if there is insufficient space.

For enquiries, please contact Ms. Amy Yip

Tel: 3943-1619

Email: amyyip@cuhk.edu.hk

Office hours: 8:45am - 1:00pm; 2:00pm - 5:30pm (Monday to Thursday) 8:45am - 1:00pm; 2:00pm - 5:45pm (Friday)